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Mandat  
FS-054/13 Vedtak: 

”Formannskapet vurderer at det er trong for ein heilskapleg gjennomgang av 

skulestrukturen sett opp mot kvalitet, elevtalsutvikling, utbygging i kommunen, 

økonomiske rammer og ønskje om å byggje ein skule for framtida i Meland 

kommune. For at skuleeigar skal få eit breitt, grundig, kunnskapsbasert og 

heilskapleg grunnlag for å ta ei avgjerd om framtidig skulestruktur, ber 

formannskapet rådmannen setja ned ei administrativ gruppe i arbeidet med å 

innhente kunnskapsgrunnlag for vidare planarbeid.” 

  

Den adm. arbeidsgruppa: Hogne Brunborg, rektor på Rossland skule, Berit 

M. Eskeland, Prosjektrådgjevar Meland kommune, Per Inge Olsen, 

Økonomisjef Meland kommune, Hovudtillitsvalt Utdanningsforbundet, Reidun 

E. Johannessen, Skulefagleg rådgjevar (leiar) 

 
 



Innhald 

• Elevtalsprognoser 

• Arealanalyse – med kapasitetsvurdering 

• Sentrale moment og føresetnadar i vurderinga 

av framtidig skulestruktur 

• Skildringa av ulike strukturalternativ 

• Drøfting og konsekvensvurdering 

• Oppsummering og tilråding 



Elevtalsprognosane 

• Elevtalsprognosane gir eit bilete av framtidig 

folkevekst.  

• I aldersgruppa 6-15 år kan Meland kommune 

fram mot 2030 forventa seg ei årleg vekst på 

mellom  3,1 % (middles) og 4,3 % (høg).  

• Prognosane viser at det er tre skular som vil få 

vekst: Sagstad skule, Grasdal skule og Meland 

ungdomsskule. 
 

 



 

Arealanalyse 

 • Den høgste utnyttingsgraden finn en på Meland 

ungdomsskule. Her er også klassestørrelsen 

støst. Språkdeling gjer det lettare å fylle opp 

klassane på ungdomstrinnet  

• Sagstad og Grasdal har ein utnyttingsgrad på 

rundt 85 %. Analysen viser at det er berre 

Vestbygd som i dag og ledig klasserom.  

• Alle dei andre skulane har enten for få 

klasserom eller akkurat nok. 

 



Sentrale moment og føresetnadar 

• Byggje tenelege skular 

• Kommunen sine overordna planer for 

utvikling  

• Kapasitetsfokus 

• Økonomisk fokus   

 

 



 

Ulike strukturalternativ 

 Alternativ 1 Bygge på Grasdal skule 

Bygge på Sagstad skule 

Bygge på Meland ungdomsskule 

Alternativ 2 Bygge på Sagstad skule 

• Gjere om Grasdal skule til 1.- 4. klasse 

Bygge på Meland ungdomsskule 

Alternativ 3 Bygge på Sagstad skule 

• Legge ned Grasdal skule 

• Legge ned Vestbygd skule 

Bygge ny ungdomsskule 

• Legge ned Meland ungdomsskule 

• Legge ned ungdomstrinnet på Rossland skule 

Alternativ 4 Bygge ny skule for  5.-10. klasse  

• Gjere om Grasdal skule til 1.- 4. klasse 

• Gjere om Sagstad skule til 1.- 4. klasse 

• Legge ned Meland ungdomsskule 

• Legge ned ungdomstrinnet på Rossland skule 



Tilrår alternativ 1 
• Basert på ein enkel analyse av budsjetterte 

utgifter for 2015 og slik skulen i Meland vert 

drive i dag, er det lite å spare på rein skuledrift 

ved å slå saman skular.  

• Dersom alternativ 1 vert valt så bør det vere ein 

endeleg utbygging av Grasdal skule ettersom 

det er så lite areal tilgjengeleg igjen.  

• For Sagstad sin del vert det også anbefalt at 

skulen ikkje vert bygd på utover det alternativ 1 

skisserar.  



Tilråding - ungdomstrinnet 

• Det er større usikkerheit om ungdomsskulen. 

Årsaka er at 22 % av ungdomsskuleelevane i 

Meland kommune går i dag på privat skule. 

• Utbygging av Meland ungdomsskule bør difor 

vurderast fortløpande på bakgrunn av korleis 

elevsituasjonen blir i tida framover.  

• I utgangspunktet ser det ikkje ut til å vere behov 

for utbygging før tidligast i 2018. 

 



Neste planperiode 2019-2022 

• I framtida vil det bli behov for meir 

skulekapasitet i området Frekhaug-Flatøy.  

• Det bør gjerast i nærare utredning om dette for 

neste planperiode.  

• Arbeidsgruppa ser for seg at det bør byggast ein 

ny barneskule i området etter kvart. 

• Arbeidsgruppa tilrår at det vert gjennomført ei 

meir nøyaktig elevtalsprognose i løpet av 2015.  

 


